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Zápis z jednání
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 1/2012

konaného dne 18. 1. 2012

Přítomni:

1. Anotnín Pavel (předseda) 6. Kafoňková Simona

2. Kořínek Jiří 7. Havlíček Karel

3. Štursová Helena 8. Mojžíš Peter

4. Šmardová Hana 9. Kettner Lukáš (tajemník)

5. Hájek Pavel (místopředseda)

Omluveni:

1. Šajnar Jiří 3. Holík Pavel

2. Bambasová Jaroslava

Hosté:

1. Běhounek Jiří (hejtman Kraje Vysočina) 2. Měrtlová Soňa (OZ)

Program:

1. Zahájení;

2. Schválení programu;

3. Kontrola zápisu;

4. Návrh plánu činnosti zdravotní komise na rok 2012;

5. Zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2011;

6. Informace o hospodaření ZZ za měsíc leden až listopad 2011;

7. Informace o úhradové vyhlášce č. 425/2011 pro rok 2012;

8. Informace - zdravotní plán - aktualizace programové (strategické) části;

9. Různé;

10. Závěr.

1. Zahájení zasedání
Pavel Antonín, předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina (dále jen „ZdK“), zahájil 
jednání. Přivítal všechny přítomné a hosty. Dle počtu přítomných členů konstatoval, že je komise
usnášeníschopná.

2. Schválení programu
Pavel Antonín přednesl návrh programu zasedání. Ten byl 8 hlasy schválen.

3. Kontrola zápisu
K zápisu z minulého zasedání nebyly vzneseny žádné připomínky.
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4. Návrh plánu činnosti zdravotní komise na rok 2012
Členové komise obdrželi s časovým předstihem plán činnosti komise na rok 2012. Pavel Antonín 
sdělil, že vzhledem k tomu, že je rok 2012 rokem volebním, je plán činnosti připraven pouze do 
října. K předloženému návrhu činnosti nebyla vznesena žádná připomínka ani návrh na 
doplnění.

Usnesení 01/01/2012/ZdK
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina
schvaluje
návrh plánu činnosti zdravotní komise na rok 2012.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

5. Zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2011
Pavel Antonín informoval členy komise o činnosti zdravotní komise za rok 2011. Informoval o 
projednaných tématech, uspořádaném výjezdním zasedání.

Usnesení 02/01/2012/ZdK
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
zhodnocení činnosti zdravotní komise za rok 2011.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

6. Informace o hospodaření ZZ za měsíc leden až listopad 2011
Lukáš Kettner okomentoval podkladový materiál. Je předpoklad, že zdravotnická zařízení skončí 
s vyrovnaným hospodářským výsledkem. Nedochází k navyšování závazků po splatnosti, záleží 
i na zálohových platbách od pojišťoven. Simona Kafoňková vznesla dotaz na výši nákladů 
jihlavské nemocnice. Lukáš Kettner odpověděl, že náklady jsou také vysoké z důvodu 
poskytování specializované péče (kardiologická léčba, biologická léčba). Simona Kafoňková 
vznesla dotaz na financování sociálních lůžek. Lukáš Kettner odpověděl, že dle jeho informací
k žádné razantní změně nedošlo. V současné době MPSV neuvažuje o změnách. Systém 
rozdělování finančních prostředků zůstává stejný. Nicméně také sdělil, že nemusí mít 
nejaktuálnější informace, neboť tato problematika je v gesci odboru sociálních věcí. Členové 
komise se jednotně shodli, že na příští zasedání komise, budou pozváni zástupci odboru 
sociálních věcí k systému rozdělování dotace z MPSV na sociální lůžka. Simona Kafoňková 
vznesla dotaz na iktová centra v Kraji Vysočina. Lukáš Kettner odpověděl, že z krajských 
nemocnic podaly nově žádost pouze Nemocnice Havlíčkův Brod a Nemocnice Nové Město na 
Moravě. Důraz bude kladen na technické vybavení, personální vybavení, počty výkonů
provedených v daném časovém horizontu. V jihlavské nemocnici toto centrum již funguje. 

Usnesení 03/01/2012/ZdK
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o hospodaření ZZ za měsíc leden až listopad 2011.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).
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7. Informace o úhradové vyhlášce č. 425/2011 pro rok 2012
Lukáš Kettner okomentoval podkladový materiál. Ministerstvem byl deklarován větší objem 
finančních prostředků na pokrytí zvýšení platů zdravotnických pracovníků a nárůstu DPH. 
Do současné doby se tak nestalo a nemocnice nemají finanční prostředky na pokrytí těchto 
nákladů. Jiří Kořínek řekl, že VZP má představu, kde lze finanční prostředky ušetřit. Je potřeba 
počkat na vyjádření zřizovatele. Simona Kafoňková vznesla dotaz na výsledky pracovní skupiny 
zabývající se restrukturalizací lůžkového fondu. Lukáš Kettner odpověděl, že pracovní skupina 
se již sešla a o průbězích jednání budou členové seznámeni na příštích zasedáních komise.

Usnesení 04/01/2012/ZdK
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace o úhradové vyhlášce č. 425/2011 pro rok 2012.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

8. Informace - zdravotní plán - aktualizace programové (strategické) části
Lukáš Kettner okomentoval podkladový matriál. Zdravotní plán definuje strategické cíle a priority 
kraje v oblasti zdravotnictví, kterých chce kraj dosáhnout ve střednědobém horizontu. 
Odbor zdravotnictví v rámci přípravy podkladů pro restrukturalizaci péče v nemocnicích 
zřizovaných Krajem Vysočina zpracoval a zpracovává ekonomické analýzy jednotlivých oborů 
vyjma oddělení chirurgického, interního a léčeben dlouhodobě nemocných. V současné době 
dokončuje Odbor Zdravotnictví Krajského úřadu Kraje Vysočina analýzy dle vypracované 
metodiky. Jedná se o tato oddělení: neurologické, urologické, dětské včetně novorozeneckého a 
jejich jednotek intenzivní péče, dermatovenerologické, ORL, infekční, oční a plicní. 
Odbor zdravotnictví mimo jiné oslovil Všeobecnou zdravotní pojišťovnu České republiky, 
krajskou pobočku v Jihlavě, o předání dat v jasně definované struktuře potřebných pro 
zpracování analýzy vybraných zdravotních potřeb a vyhodnocení klinických a ekonomických 
ukazatelů poskytování zdravotní péče v nemocnicích zřizovaných Krajem Vysočina, potřebná 
pro vypracování návrhu restrukturalizace lůžkové péče, dosud však bez pozitivního výsledku. 
Významný vliv na definování rozsahu péče v rámci nemocnic zřizovaných Krajem Vysočina 
bude mít nová legislativa, ať již v problematice místní a časové dostupnosti, což může výrazně 
zasáhnout do klinicko-ekonomických potřeb, dále úhradové mechanismy, vyhláška týkající se 
personálního vybavení a mnohé další.

Usnesení 05/01/2012/ZdK
Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina
bere na vědomí
informace – zdravotní plán - aktualizace programové (strategické) části.
Usnesení bylo přijato 8 hlasy (0 proti, 0 se zdrželo).

9. Různé
Lukáš Kettner informoval, že nová legislativa neřeší zcela jasně oblasti zajištění LSPP (po novu 
LPS - lékařská pohotovostní služba), zajištění ohledání zemřelých. V současné době nebyl 
ministerstvem zaslán metodický pokyn či výklad jak mají kraje postupovat dle nové legislativy při 
zajišťování LPS a ohledávání zemřelých. Dále nová legislativa upravuje stížnostní agendu. 
Hana Šmardová vznesla dotaz na přeregistrace. Soňa Měrtlová odpověděla, že dne 1. 4. 2012 
nabývá účinnosti zákon č. 372/2011 Sb., zákon  o zdravotních službách, který poskytovatelům 
zdravotní péče ukládá povinnost podat žádost o oprávnění k poskytování zdravotních služeb na 
krajský úřad příslušného kraje ve lhůtách stanovených v §121 zákona o zdravotních službách. 
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Žádosti o „přeregistraci“ je možné podávat nejdříve od 1. 4. 2012, nejpozději do 31. 12. 2012. 
V případě, že žádost nebude doručena ve lhůtě do 31. 12. 2012, registrace nestátního 
zdravotnického zařízení zanikne ze zákona, a to po uplynutí 36 měsíců ode dne nabytí účinnosti 
zákona, tj. 1. 4. 2015. Nicméně poskytovatel může požádat v novém správním řízení o udělení 
oprávnění k poskytování zdravotních služeb. Pavel Hájek vznesl dotaz na hospodaření VZP. 
Jiří Kořínek odpověděl, že na začátku roku je mírný skluz v platbách.

Zasedání Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina č. 2/2012 se uskuteční ve středu 15. 2. 2012
od 16:00 hod., v sídle Krajského úřadu Kraje Vysočina, zasedací místnosti A 2.15.

10. Závěr
Předseda poděkoval všem přítomným za účast a ukončil jednání.

Pavel Antonín v. r.
předseda Zdravotní komise Rady Kraje Vysočina

Zpracovala a zapsala Eva Charvátová dne 20. 1. 2012.




